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PENSIONÄRSRÅDET  

Sammanträdestid 

 
2015-09-17, kl. 13.45-15.15 

Plats  

 
Älvsjö förvaltningshus 

Älvsjö stationsgata 21 

Närvarande      

Ordförande Christer Bentzer SPF  

Vice ordförande Inger Stenelo PRO  

Ledamöter Hans-Erik Kristersson PRO  

 Evy Johansson SPF  

 Ingrid Uddén PRO  

    

Ersättare Britt Petersson SPF  

 Lillemor Tholander SPF  

 Anders Friis PRO  

 Marianne Lindqvist SPRF  

    

Tjänstemän 

 
Carin Berg, sekreterare 

Eva Frykler, verksamhetsområdeschef 

Linda Nordberg, demokratisamordnare 

Kajsa Pärke, planeringssekreterare, § 1-2 

Kristina Ström, medicinskt ansvarig 

sjuksköterska, § 7 

 

Paragrafer 

 
§  1 - 12 

Dag för justering 

 
2015-09-18 

Protokollet delges Stadsdelsnämnd och förvaltning 

Pensionärsrådet, KS pensionärsråd 

Älvsjö servicehus 

 

 

 

……………………………..             ……………………………… 

Christer Bentzer  Inger Stenelo 

Ordförande                                         Vice ordförande 

 

………………………………. 

Carin Berg, sekreterare 
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§ 1 

Val av justerare och tid för justering 

 

Vice ordföranden Inger Stenelo utsågs att tillsammans med 

ordföranden Christer Bentzer justera dagens protokoll vilket 

ska ske fredagen den 18 september. 

 

Linda Nordberg, ny demokratisamordnare i stadsdelen 

presenterade sig för rådet. 

 

§ 2 

Information om park, trafik och byggnation i Älvsjö 

 

Kajsa Pärke, planeringssekreterare informerade om aktuella 

planer och projekt i stadsdelen. Rådet fick också veta att man 

på webben, www.bygg.stockholm.se kan hitta värdefull 

information om vad som pågår i staden.  

 

§ 3  

 Anmälan av föregående protokoll 

 

Anmäldes att protokoll 2015-08-20 justerats den 24 augusti. 

 

§ 4  

Anmälan av inkomna handlingar 

 

1. Minnesanteckningar tvärpolitiska gruppen 2015-09-02 

2. PROs representation i stadsdelsnämndernas pensionärsråd, PRO 

samorganisation 2015-09-01 

3. Inbjudan till invigning Älvsjö hemtjänst den 29 september. 

 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2015-09-17, § 5-11 

 

§ 5 

Anmälan av medborgarförslag om utegym vid 

Apelsinparken 

 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2015-05-24 inkommit ett 

medborgarförslag enligt följande. ”Jag föreslår ett utegym av 

den typen som finns i många områden i Stockholm bl.a. i 

Björkhagen och vid Eriksdalsbadet. En lämplig placering kan 
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vara i anslutning till Apelsinparken i Solberga alternativt i 

anslutning till Kristallparken.” 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-07. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 6 

Tertialrapport 2/ 2015 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-10. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och fick tillfälle att ställa 

frågor. Eva Frykler informerade. Rådet vill peka på vikten av 

ett aktivt föreningsliv och behovet av ett ökat föreningsstöd 

för framförallt lokalkostnader, men även för verksamheten.  

 
§ 7 

Uppföljning av entreprenadavtal Kristallgårdens vård- och 

omsorgsboende 2015 

 

Kristallgårdens vård och omsorgsboende drivs på entreprenad 

av Vardaga Äldreomsorg AB enligt avtal sedan 1 november 

2010. Upphandlingskontraktet/avtalet förvaltas av Älvsjö 

stadsdelsnämnd för stadens räkning.  

 

I april 2015 genomfördes en avtalsuppföljning som visar att 

Vardaga Äldreomsorg AB följer gällande avtal på samtliga 

punkter. Uppföljningen visar också att entreprenören har 

genomfört alla åtaganden där mervärdespoäng erhölls vid 

utvärderingen av anbudet.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-08-26. 

 

Pensionärsrådet 

Kristina Ström, medicinskt ansvarig sjuksköterska, 

informerade om ärendet och rådet fick tillfälle att ställa 

frågor. Rådet har utsett representanter till närståenderådet vid 

Kristallgården, men är något oklar över dess funktion. Frågan 

tas upp med Kristallgården i samband med nästa års 

nominering. 
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§ 8 

Fyllnadsval av ny ersättare till pensionärsrådet 

 

Ann-Christine Lindgren har avsagt sig uppdraget som 

ersättare i pensionärsrådet. Ärendet kommer att utgå vid 

nämndens sammanträde, då nominering av ny ersättare från 

PRO ej är klar.  

 
§ 9 

Remiss om strategi mot våldsbejakande extremism 

 

Kommunstyrelsen har remitterat förslag till Strategi mot 

våldsbejakande extremism till Älvsjö stadsdelsnämnd med 

flera för yttrande.  

 

Staden ska under 2015 besluta om en stadsövergripande 

strategi mot våldsbejakande extremism. En del i denna 

strategi blir de utgångpunkter som tagits fram av 

socialnämnden för socialtjänstens arbete. I övrigt ska 

strategin också ha sin utgångspunkt i att 

 rekrytering till våldsbejakande extremism ska motarbetas 

 kunskapen om våldsbejakande extremism ska öka i hela 

staden 

 staden ska utveckla samarbetet med polisen 

 stöd ska ges för att hoppa av och långvarigt lämna 

destruktiva miljöer 

 drabbade av extremism ska få stöd och trygghet 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till att staden tar fram en 

gemensam strategi mot våldsbejakande extremism som kan 

ge stöd i hur frågan ska hanteras. De fem utgångpunkter som 

lyfts fram är väsentliga för arbetet och utgör viktiga 

ståndpunkter och strävanden. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-03. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
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§ 10 

Remiss om säkerställande av vissa kommunaltekniska 

ytor 

 

De kommunaltekniska ytor som behandlas i förslaget till 

strategi är sådana ytor som krävs för skötseln av stadens 

offentliga rum i form av sandupplag, snöupplag samt 

entreprenörens lagring av materiel, uppställning av fordon 

och manskapsbodar, så kallade etableringsytor. Dessa ytor 

riskerar att försvinna vid stadens förtätning och strategin 

föreslår att staden avsätter platser som långsiktigt kan 

användas av de olika driftsentreprenörerna. 

 

Förvaltningen är mycket positiv till samtliga förslag i 

remissen, men vill tillägga att även stadsdelsförvaltningarnas 

parkentreprenörer har behov av etableringsytor och mindre 

sandfickor. Dessa nämns inte i strategin, men bör ingå i 

inventeringen och identifieringen av nya platser. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-02. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 11 

Remiss om samråd inför trafikförändringar i SL:s 

busstrafik fr.o.m. januari 2016 

 

SL/Trafikförvaltningen avser att genomföra neddragningar i 

busstrafiken för att uppnå en budget i balans. Remissen 

innehåller en förslagslista på den busstrafik i Stockholms stad 

där SL/Trafikförvaltningen anser att neddragningar är 

möjliga.  

 

Sju busslinjer som trafikerar olika delar av Älvsjö 

stadsdelsområde påverkas av minskad trafikering, främst 

under rusningstid. De neddragningar som förvaltningen är 

särskilt tveksam till gäller linje 142 och linje 144. Där har 

stadsdelsnämnden tidigare istället påpekat behovet av utökad 

trafikering.  

 

Remisstiden är kort varför ärendet behandlas som ett 

förvaltningsyttrande och anmäls till nämnden för kännedom. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-09-15. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och beklagar att remisstiden är 

så kort att inga synpunkter hinner lämnas. Älvsjö växer och 

är en betydelsefull knutpunkt med behov av goda 

bussförbindelser. 

 

§ 12 

Övriga frågor 

Besöket på Blomsterfonden 

Rådet besökte Blomsterfondens boende i Liseberg den 11 

september och fick intressant information om verksamhet och 

intresseförening. 

 

Folder om pensionärsrådet 

Ett förslag till folder med information om pensionärsrådets 

funktion och sammansättning har tagits fram med inspiration 

från den folder som finns i Hägersten/Liljeholmen. Det 

framkom vid mötet att även Södermalm har en sådan folder. 

Rådet ställde sig positiv till att presentera sig på detta sätt. Ett 

nytt något reviderat förslag ska tas fram för Älvsjö 

pensionärsråd.  

 

Älvsjö servicehus 

Britt Petersson informerade om möte på Älvsjö servicehus. 

Minnesanteckningar kommer senare. 

 

Workshop demokratifrågor 

Demokratisamordnaren kommer att anordna en workshop om 

demokrati och inflytande vid rådets sammanträde i november. 

 

__________________________ 

 

 


